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PROTOKÓŁ NR LIX/23 
 

z obrad LIX sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

28 grudnia 2023 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 930 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz osoby 

śledzące przebieg sesji w internecie. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że przed przystąpieniem do realizacji 

porządku obrad sesji konieczne jest sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił 

radnych o potwierdzenie udziału w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 21 radnych wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji. 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Radny A. Jaworski przypomniał, że Komisja Mienia Komunalnego złożyła wniosek o 

przedstawienie na sesji informacji dot. budowy elektrociepłowni. Pani Przewodnicząca 

Komisji poinformowała na posiedzeniu, że na sesji będzie Prezes ŁCR i przedstawi 

informację, a nie ma tego w porządku obrad. Przewodniczący Rady stwierdził 

natomiast, że nic mu nie wiadomo o wystąpieniu Pana Prezesa na sesji ponieważ nie ma 

tego w porządku obrad. Jak to więc jest, że Przewodnicząca Komisji mówi jedno, a 

Przewodniczący Rady drugie. 

M. Popławski wyjaśnił, że do Rady nie wpłynął żaden wniosek w tej sprawie więc nie 

ma tematu w porządku obrad. Jeżeli chodzi o wniosek Komisji to jego adresatem jest 

Burmistrz a nie Rada i to on udzieli odpowiedzi i wyjaśni sprawę. 

A. Jaworski zapytał kiedy Burmistrz odpowie. 

P. Rady stwierdził, że prawdopodobnie w p. 4, w którym jest informacja z pracy organu 

wykonawczego między sesjami. 

Innych pytań nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do realizacji następnych 

punktów porządku obrad sesji. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z LVIII sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i był dostarczony radnym razem z zawiadomieniem o sesji. 

Uwag nie zgłoszono. 

Protokół został zatwierdzony jednogłośnie. 

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed sesją. 
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Przewodniczący Rady zapytał czy Burmistrz Miasta chce dokonać uzupełnienia 

przedstawionej informacji oraz czy radni mają jakieś pytania w tej sprawie. 

Uzupełnienia informacji dokonała Burmistrz Miasta Żary, a następnie złożyła 

wyjaśnienia dot. wniosku KMK oraz uzyskanych informacji z Łużyckiego Centrum 

Recyklingu. 

Radna E. Gajda zapytała dlaczego wolontariusze ze stowarzyszenia Tobie i Miastu nie 

zostali zaproszeni na galę wolontariatu.  

Naczelnik E. Maj poinformowała, że zaproszenia zostały wysłane przez pracownika 

wydziału do organizacji trzeciego sektora i nie było tu żadnej złośliwości o co 

podejrzewa radna. 

Burmistrz Miasta zapytała czy radna wyjaśniała przyczyny braku zaproszenia? Jeżeli 

nie to uważa, że trzeba najpierw wyjaśniać a nie od razu szkalować. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o wyjaśnienia dot. dokonanych zmian w 

budżecie  zapisanych w przedstawionej informacji. 

Wyjaśnienia złożyła Skarbnik Gminy J. Wojak, Sekretarz O. Boryń oraz Dyrektor 

MOPS K. Pękala. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Komendanta Straży Miejskiej o interwencję i 

wyproszenie ze strefy dla radnych mieszkańca miasta, który nie stosował się do poleceń 

porządkowych Przewodniczącego. W tym celu ogłosił 5 minut przerwy w obradach. 

Po przerwie radna J. Werstler-Wojtaszek zapytała o wyniki konkursu na prowadzenie 

noclegowni i gdzie ona będzie. 

K. Pękala poinformowała, że została złożona tylko jedna oferta przez Fundację Centrum 

Rozwoju Społeczno-Edukacyjno-Gospodarczego z Żar. Noclegownia docelowo będzie 

przy ul. Boh. Getta, a do tego czasu na ul. Parkowej. 

Radny A. Jaworski poprosił o wcześniejsze dostarczenie radnym tematów i spraw jakie 

będzie poruszał Prezes ŁCR na sesji aby radni mogli przygotować się do dyskusji. 

Burmistrz Miasta stwierdziła, że nie może wypowiadać się za Prezesa t.j. kiedy 

przyjdzie na sesję i jakie tematy będzie poruszał. 

Z-ca Burmistrza P. Faliński dodał, że niezrozumiałe są pytania radnego ponieważ trudno 

przewidywać i wymuszać na Prezesie konkretne tematy. 

Przewodniczący Rady zapytał do czego zmierza radny bo tak można dyskutować bez 

końca. 

Jaworski wyjaśnił, że jeżeli będzie np. prezentacja to do niej można się przygotować,  

a chciałby wiedzieć wcześniej jakie tematy będą poruszane. 

Burmistrz D. Madej poinformowała, że pytania i sugestie radnego zostaną przekazane 

Prezesowi. Prezes ma wolną wolę i decyzja należy do niego. 

Innych pytań w dyskusji nie było. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2023 r.  

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym przekazane drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 
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Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 4 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LIX/99/23) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających 

z upływem roku budżetowego 2023. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 20 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LIX/100/23) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2024 r. 

Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu Przewodniczący poinformował, że projekt 

budżetu został przedłożony Radzie i przekazany Regionalnej Izbie Obrachunkowej w 

Zielonej Górze oraz radnym drogą elektroniczną. 

Poprosił Burmistrza Miasta lub Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu uchwały 

budżetowej oraz opinii RIO w tej sprawie. 

W imieniu Burmistrza głos zabrała Skarbnik J. Wojak przedstawiając projekt budżetu 

oraz wydane opinie RIO.  

Przewodniczący poinformował, że Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu 

uchwały i zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna J. Werstler-Wojtaszek zapytała o wysokość i przeznaczenie nadwyżek z 

gospodarowania odpadami. Nie ma ich w budżecie. 

D. Babula wyjaśnił, że do systemu nie można dopłacać z budżetu bo musi się on 

bilansować, ale co roku powstają nadwyżki, które przeznaczane są na działanie systemu. 

Zakończy się rok, to będziemy wiedzieli jaka będzie tegoroczna nadwyżka. Kwota na 

2024 r. nie zawiera tej nadwyżki. Nadwyżki z lat poprzednich wprowadza się do 

systemu na pokrycie ewentualnego niedoboru lub też pokrycie go z podwyżki opłat. 

Następnie radna E. Gajda przedstawiła stanowisko swojego klubu w kwestii 

planowanego budżetu, stwierdzając na koniec, że klub nie poprze budżetu. 

Radna H. Majeryk przedstawiła pozytywne stanowisko klubu radnych Forum 

Samorządowego i stwierdziła, że klub będzie głosował za przedstawionym budżetem. 

Radny G. Chmielewski przedstawił stanowisko klubu Dobre Miasto Lepszy Powiat dot. 

budżetu na 2024 r. i poinformował, że klub będzie głosował „za”. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poinformowała, ze budżet jest ostrożny i pewnie będzie 

zmieniany wielokrotnie. Dlatego też klub PiS będzie czekał na zmiany i realizację 

koniecznych zadań. Członkowie klubu podejmą decyzje samodzielnie – nie ma 

dyscypliny klubowej. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały budżetowej został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 5 „przeciw” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LIX/101/23) 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 5 „przeciw” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LIX/102/23) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji 

przypadającej w roku 2024 na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem 

Centrum Integracji Społecznej w Żarach. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/103/23) 

 

O godz. 1100 z dalszych obrad sesji zwolnił się radny T. Płuciennik. Na sali pozostało 

20 radnych. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Żary o statusie miejskim na lata 2024-2033. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/104/23) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy Żary o statusie 

miejskim. 

Przewodniczący Rady zaprosił do przedstawienia przygotowanej prezentacji przez 

twórców z Wielkopolskiej Akademii Nauki i Rozwoju: Iwonę Nowacką - Zastępcę 

Dyrektora Działu Strategii i Rozwoju Lokalnego oraz Waldemara Gaczyńskiego – 

Młodszego Specjalistę ds. Strategii i Rozwoju Lokalnego. 

Po prezentacji Przewodniczący Rady poprosił radnych o zadawanie pytań do 

prelegentów. 

A. Jaworski zapytał dlaczego w diagnozie nie uwzględniono zanieczyszczeń z 

największego zakładu t.j. Swiss Krono. 
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I. Nowacka wyjaśniła, że diagnozę oparto na wskaźnikach mierzalnych dla całej gminy 

w tym komunikacyjnych. 

J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o informację jaki jest przedział czasowy realizacji 

zadania. 

I. Nowacka wyjaśniła, że wyznaczenie obszarów zdegradowanych i rewitalizacji to 

początkowy etap który po uzgodnieniach i konsultacjach  winien doprowadzić do 

uchwalenia Programu Rewitalizacji zaraz po wakacjach. 

A. Jaworski poprosił o informację dotyczącą rozwiązania problemów społecznych. 

I. Nowacka poinformowała, ze na podstawie warsztatów i prowadzonych konsultacji 

wyjdzie coś jeszcze niż wiemy do tej pory. 

Innych pytań nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/105/23) 

 

O godz. 1125 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych 

dotacji przedmiotowej dla MOSRiW na rok 2024. 

Po przerwie Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady nie wniosły uwag 

do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. Nie uczestniczyła w głosowaniu radna D.Rezlerska 

– nieobecna na sali w trakcie głosowania. 

(Uchwała nr LIX/106/23) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/107/23) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej za udział w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu, ćwiczeniu oraz innych zadaniach 

wskazanych przez Gminę Żary o statusie miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/108/23) 

  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa 

Gminy Żary o statusie miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący poprosił przedstawiciela wnioskodawców o przedstawienie kandydata 

do honorowego obywatelstwa. 

W imieniu wnioskodawców głos zabrał radny R. Dziadul przedstawiając życiorys  

i osiągnięcia kandydata. 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/109/23) 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/110/23) 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/111/23) 

 

18. Zatwierdzenie harmonogramu obrad sesji Rady na I kwartał 2024 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 
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Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/112/23) 

 

19. Zatwierdzenie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na I kwartał 2024 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LIX/113/23) 

 

20. Zatwierdzenie planów pracy  komisji stałych Rady na I kwartał 2024 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LIX/114/23) 

 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że interpelacje i zapytania składa się pisemnie na 

ręce Przewodniczącego Rady, czego nie wszyscy radni robią. Niektórzy radni w tym 

punkcie zabierają głos, zadają pytania ale nie składają ich na piśmie, a później 

wypowiadają się że nie są udzielane odpowiedzi.  

 

Radna J. Werstler-Wojtaszek stwierdziła, że ma inne zdanie w tym temacie, ponieważ 

nie ma w porządku obrad tzw. spraw różnych, a radni chcieliby zapytać się o różne 

sprawy. Ponadto składane były przez radnych interpelacje, które były uznawane przez 

Przewodniczącego za wnioski i nie były one umieszczane na BIP. 

 

M. Popławski po raz kolejny wyjaśnił co to jest interpelacja i zapytanie oraz przedstawił 

zapisy ustawowe w tej kwestii. To, że radny pisze na wstępie interpelacja lub zapytanie, 

a z treści wynika, że wnosi np. o wykonanie remontu chodnika czy naprawę lampy, nie 

jest podstawą do uznania za interpelację. To wynika z ustawy. 

 

Burmistrz Miasta poprosiła aby radni składali interpelacje na piśmie by można było 

udzielić konkretnych, rzetelnych odpowiedzi. 

Innych głosów w tym punkcie porządku obrad nie było. 
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22. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu E. Maj, która poinformowała radną E. Gajdę, że 

zaproszenie dla Stowarzyszenia Tobie i Miastu na galę wolontariatu było wysłane  dnia  

2 listopada 2023 r. i przedstawiła stosowny wydruk. 

Następnie głos zabrała Burmistrz Miasta, która podziękowała za współpracę w 2023 r. 

oraz uchwalenie budżetu na 2024 r. oraz złożyła życzenia noworoczne. 

Po Burmistrzu życzenia noworoczne złożył Przewodniczący Rady, a także  

poinformował, że następna sesja planowana jest na 25 stycznia 2024 r. Poprosił o 

dostosowanie do niej posiedzeń komisji i przygotowania materiałów na sesję. 

Stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o godz. 1240 

zamknął pięćdziesiątą dziewiątą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

        

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://bip.zary.pl/799/Transmisja_obrad_sesji_RM/ 

 
 


